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Na 46. sednici Op{tinskog
ve}a, posledwoj u ovoj godini, ra -
z matrani su nacrti odluka i
predlozi re{ewa koji su obaveza
lokalne samouprave, u ciqu iz vr -
{avawa zakonskih obaveza u na -
re dnoj godini. Nacrt odluke o
buxetu Op{tine Prokupqe za
2016. godinu, koji su ve}nici je -
dnoglasno usvojili, projektovan
je na iznos od 1.613.663,284 dina -
ra.

- Buxetom za narednu godinu
sagledani su svi direktni i in-
direktni korisnici, u ciqu wi-
hovog nesmetanog funkci onisa-
wa. Buxet defini{e i apropri-
jacije vezane za nove investicije,
nova zapo{qavawa. @elimo da u
2016. godini subvencijama pomo -
gnemo investitore i na taj na~in
omogu}imo otvarawe novih rad-
nih mesta u na{oj op{tini, re -
kao je predsednik Op{tine Pro -
kupqe Miroqub Paunovi}.

Prema wegovim re~ima, za
infrastrukturne radove u nared-
noj godini izdvojeno je oko 244
miliona dinara, predvi|enih za
sanirawe i ure|ewe ulica, pute -
va, trotoara i drugih javnih pov -

r {ina, kako u gradu, tako i na
seoskom podru~ju. 

- Vi{e sredstava u odnosu na
pro{lu godinu, oko 18 miliona
dinara, izdvojili smo za soci-
jalna davawa, za najugro`enije
stanovnike na{e op{tine. Pred-
videli smo i projektne aktiv no -
sti, pre svega za projekte kojima
bi na{a op{tina aplicirala za
sredstva iz fondova Evropske
unije, republi~ke Vlade, kao i
fondova za pomo} izbeglim i ra -
seqenim licima, kazao je pred se -
dnik Paunovi}.

I u narednoj godini plani-
rana su investiciona ulagawa u
obrazovawe, tako da }e akcija
ure |ewa {kolskih zgrada na ter-
itoriji cele op{tine biti nas-
tavqena, kako bi se svim u~e ni-
cima obezbedili boqi uslovi
{kolovawa. Novim buxetom op -
re deqeno je vi{e sredstava za
primarnu zdravstvenu za{titu,
odnosno sanaciju ambulanti na
seoskom podru~ju, {to }e obezbe-
diti boqe uslove za rad i pri-
bli`iti zdravstvene usluge svim
korisnicima.

Prema re~ima predsednika

Paunovi}a, nastavi}e se sa ure -
|e wem re~nog korita Toplice,
kako bi se izbegle vi{emili on -
ske {tete na infrastrukturnim,
privrednim i privatnim objek-
tima. Trenutno je u izradi pro-
jektna dokumentacija  za radove
na za{titi naseqa Gari}, Kom-
panije LEONI i Liparske uli -
ce, gde postoji stalna opasnost
od poplava. Projektom je pred vi -
|eno ure|ewe leve i desne obale
u tom delu, kao i na u{}u Stra -
`a va~ke reke u reku Toplicu. 

Op{tinsko ve}e usvojilo je
Nacrt odluke o lokalnim komu-
nalnim taksama, Odluku o admin-
istrativnim taksama i na k na  da-

ma koje vr{i Op{tinska uprava,
Odluku o mati~nim podru~jima i
Odluku o dozvoqenoj spratnosti
za objekte koji se nalaze u pos-
tupku ozakowewa na teritoriji
op{tine. 

Usvojen je i Program poslo-
vawa i Pravilnik o radu JKP
„HAMMEUM“, koji }e, prema re -
~ima direktora Aleksandra Si-
monovi}a, odvojiti rad od nerada
i omogu}iti nagra|ivawe onih
koji rade te{ke fizi~ke pos -
love. Nova organizaciona {ema
poboq{a}e efikasnost u radu, a
i obezbediti ve}e u{tede u ovom
jedinstvenom komunalnom pre-
duze}u. Q.M.

Sednica Op{tinskog ve}a

Predlog buxeta za 2016. godinu

^lanovi Op{tinskog ve}a
Prokupqe Dejan Lazi}, Filip
Jovanovi} i Qubi{a Blagoti}
obi{li su radove na izgradwi
atmosferske kanalizacije u
Beriqu. Radovi na izgradwi
kanalizacije krenuli su pre ne -
koliko dana.

- Na zahtev me{tana Beriqa
otpo~eli su radovi na izgradwi
atmosferske kanalizacije. Ki{a
i otapawe snega nanosili su ve-
like {tete isturenom odeqewu
O[ “Ratko Pavlovi} ]i}ko”,
vlasnicima ku}a i ekonomskim
objektima, izjavio je ~lan Op{ -
tinskog ve}a zadu`en za izgra -
dwu i infrastrukturu Dejan
Lazi} i dodao da je za ove radove
iz buxeta lokalne samouprave
izdvojeno 2,5 miliona dinara.

Radove na izgradwi kanal-
izacije u du`ini od 390 metara
izvode radnici JKP “HAM-
MEUM”.

Dragan Tasi}, stanovnik sela
napomiwe da ova kanalizacija
mnogo zna~i za me{tane Beriqa
koji su zbog velikih padavina i

otapawa snega u proteklim godi-
nama imali {tete na ku}ama i
poqoprivrednim objektima.

O~ekuje se da radovi na
kanalizaciji u Beriqu, u kojem
`ivi oko 800 stanovnika, budu
zavr{eni po~etkom naredne ned-
eqe.

D.B.

Proces pripajawa javnih ko-
munalnih preduze}a „Tr`nice“,
„^isto}a“ i JP za za{titu i un-
a pre|ewe `ivotne sredine u
okviru jedinstvenog Komunalnog
preduze}a „HAMMEUM“, zav r -
{en je po~etkom decembra. Pre -
d stoji nova organizacija i si ste-
matizacija, u ciqu efikasnijeg
rada i ve}ih u{teda.

- Godinu dana smo radili na
pripremawu potrebne dokume n -
ta cije, donosili pravne akte, ko -
ji su bili neophodni kako bi se
uspe{no zavr{io proces pripa-
jawa ovih preduze}a. Po~etkom

decembra ova preduze}a su spo-
jena u jedinstveno Komunalno
preduze}e „HAMMEUM“. Po no -
sni smo {to smo prvi u Srbiji
us peli da za kratko vreme us pe -
{no zavr{imo ovaj proces, tako
da nam se svakodnevno javqaju
predstavnici javnih preduze}a
iz mnogih op{tina koji su u is -
tom postupku, istakao je direk-
tor JKP „HAMMEUM“ Ale -
ksandar Simonovi}.

Prema wegovim re~ima, Op -
{ tina Prokupqe kao osniva~
javnih preduze}a opredelila se
za du`i i te`i put, ali povo-

qniji za zaposlene. Preduze}a
nisu ga{ena, ~ime je izbegnut
pre kid radnog odnosa. Oko 400
radnika, kao i sva prava i oba ve -
ze, pripala su JKP „HAMME -
UM“, {to zna~i da nijedan
radnik ne}e ostati bez posla. 

- Novom organizacijom i sis-
tematizacijom ostvari}emo bo -
qe funkcionisawe, ve}u efi -
kasnost i znatne u{tede, kao i
boqi kvalitet komunalnih uslu -
ga, {to }e gra|ani vrlo brzo i
primetiti, istakao je Simo no -
vi}. 

Q.M.

Zavr{en proces pripajawa komunalnih preduze}a

UU  cciiqquu  eeffiikkaassnniijjeegg   rraaddaa  ii  vvee}}iihh  uu{{tteeddaa

Ve}nici obi{li radove u Beriqu

Investicija vredna
2,5 miliona dinara
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Predsednik Op{tine Pro ku -
pqe Miroqub Paunovi} sa ~la -
no vima Op{tinskog ve}a pri -
redio je novogodi{wi prijem za
saradnike, privrednike i pojed-
ince koji su tokom godine po-
mogli Op{tini u organizaciji
gradske slave Sveti Prokopije i
drugih kulturnih i sportskih
manifestacija. 

Prijemu su prisustvovali,
po  red svih ~lanova Ve}a i pred -
sednika Skup{tine op{tine
Pro  kupqe i na~elnik Topli~kog
upravnog okruga dr Neboj{a Vu -
kadinovi}, predstavnici Vojske
Srbije, Policijske uprave u
Pro  kupqu,  sve{tenstva, priv re -

dnog, javnog, dru{tvenog i kul-
turnog `ivota Op{tine i spo rt-
 ski radnici i novinari.

Predsednik Op{tine Pro ku -
pqe Miroqub Paunovi} na kraju
ove kalendarske godine i pred
po~etak nastupaju}e 2016. osvr-
nuo se na sve ono {to je u~iweno
na privrednom i dru{tvenom
pla nu tokom godine. On se zahva -
lio svima koji su ove godine svo-
jim anga`ovawem nesebi~no po -
mo gli razvoju lokalne samo up ra -
ve u interesu wenih gra|ana.
Tako|e je istaknuto da su oku -
pqe ni bili aktivni u~esnici, a
~esto i velika pomo} i podr{ka

Op{tini u naporima da promene
sliku grada u ciqu stvarawa
boqih uslova za `ivot wegovih
stanovnika. 

- Prokupqe je krenulo na -
pred, zaustavqena je stagnacija.
Ono {to je jako zna~ajno pove}an
je broj zaposlenih, a isto tako i
broj novoro|ene dece u odnosu na
2013. i 2014. godinu, {to upu}uje
na zakqu~ak da mladi ostaju u
rodnom mestu. Ovo je pre svega
va{ rezultat, jer da nije bilo in-
vesticija i zapo{qavawa situ a -
cija bi bila druga~ija, rekao je
on i dodao da }e, zajedno sa sarad-
nicima, u~initi sve za dovo|ewe
novih investitora i zapo {qa va -

we qudi.
Prema wegovim re~ima, lo ka -

lna samouprava je imala vi{e ku -
lturnih manifestacija, kao {to
su “Dani vi{we”, gradska slava
Sveti Prokopije, likovna kolo -
nija Memorijal “Bo`a Ili}”,
sportsku manifestaciju “[ta
trenira{”, FEDES, Drain~eve
susrete pesnika i druge.

Sve kulturne i druge mani-
festacije ne bi se mogle kvali -
te tno organizovati da nije bilo
svestrane pomo}i mnogobrojnih
privrednika, ustanova i institu-
cija, naglasio je predsednik Op -
{tine Prokupqe.

- Pred nama su Nova godina i
bo`i}ni praznici, pred nama su
nade i o~ekivawa. Svodimo ra ~u -
ne i bilanse i pravimo planove
za slede}u godinu sa `eqom da
bude uspe{nija i boqa od pret -
hodne. Nadam se da smo svi shva -
tili da ne mo`emo da `ivimo od
pro{losti, da ne mo`emo sami,
bez prijateqa, da moramo da bu de -
mo dobre kom{ije, da sa drugima
sara|ujemo, da moramo vi{e da
radimo, da re{avamo nagomilane
probleme, rekao je Paunovi} i
naglasio da moramo da se okren-
emo budu}nosti iz razloga {to
to od nas tra`e nove generacije.

Svim u~esnicima prijema
predsednik Punovi} je ~estitao
Novu godinu i Bo`i} sa `eqom
da je do~ekaju sre}ni, zdravi i u
miru, okru`eni porodicom i
bliskim prijateqima.

Zaslu`nim pojedincima, in-
stitucijama, ustanovama i pre-
duze}ima dodeqene su zahvalnice
za doprinos u realizaciji mnogo-
brojnih manifestacija koje su
tokom ove godine odr`ane u
Prokupqu. 

Predsednik Op{tine uru~io
je zahvalnice Kompaniji Leoni,
Kompaniji Leoni Filips, Ev ro -
pskom PROGRESu, Vinariji
„Topli~ki vinogradi“, SZTR
„^U TURA“, Miroslavu Milo-
vanovi}u, direktoru Doma u~e -

nika, Apoteci Prokupqe, Vojsci
Sr bije, Gimnaziji Prokupqe,
Po licijskoj upravi Prokupqe,
DOO Mimi Blace, Crkvi Svetog
Prokopija, Sonik Tursu, Rato mi -
ru Timotijevi}u Timu, Kompa -
niji „Eurokomerc“, Sosijete
`e neral Banci, Galeriji „Fi-
lart“, Mesari „Biftek“, Pekari
„Pika~u“, Kompaniji „Milan To -
plica“, Kompaniji „Hissar Pio-
nir“ Prokupqe, filmskom ra d -
niku @ikici Jovanovi}u, SZTR
NECA, AGROPLOD i Agrar en-
erxi vlasnika Stojana \or |e vi -
}a, Zemqoradni~koj zadruzi „1.
decembar“, Poqoprivrednoj
{ko li „Rado{ Jovanovi} Seqa“,
APZTR 3-M vlasnika Biqana
Peri}, Kooperativa DOO Re si -
nac, Udru`ewu srpsko francu -
skog prijateqstva „General
[a rl Tranije“, Zvonku Stojiq -
ko vi}u vlasniku Olimpik rezi-
densa, Udru`ewu p~elara „Jas -
trebac“, Udru`ewu p~elara
„P~elica“, Livnici „Metalurg“,
Restoranu „Grebac“ vlasnika
Gorana Milenkovi}a.

Predsednik se zahvalio na
podr{ci i svim {kolama, udru -
`ewima, ustanovama kulture, zd -
ravstvenim ustanovama i
pojedincima na podr{ci i
saradwi i pozvao ih da tu
saradwu nastave i u narednim go-
dinama. 

D.B.

Novogodi{wi prijem za saradnike i prijateqe

Zahvalnice za podr{ku Op{tini



TOPLI^KE NOVINE DECEMBAR 2015.

Na kraju svake godine tradi-
cionalno se svode ra~uni. O tome
{ta je ura|eno u ovoj godini na
teritoriji prokupa~ke op{tine
i da li su realizovani svi pla no -
vi razgovarali smo sa predsedni -
kom Op{tine Prokupqe Miro-
 qubom Paunovi}em.

- Prokupqe po~etkom janua ra

i krajem decembra 2015. godine?

Velika je razlika izme|u jan-
u ara i decembra ove godine. Na -
pravqeni su pozitivni pomaci u
svim oblastima dru{tvenog i
javnog `ivota. Trudili smo se da
tokom cele godine unapredimo
`ivot i rad na{ih gra|ana na
podru~ju cele op{tine. Nasto-
jali smo da dovedemo {to ve}i
broj investitora. Ono {to je va -
`no jeste da postoji blago pove -
}a we broja zaposlenih. Me|utim,
mi jo{ nismo u potpunosti za do -
voqni brojem evidentiranih u
Na ci onalnoj slu`bi za zapo { -
qa vawe u Prokupqu. Na ovom
planu }e se najvi{e raditi u
narednom periodu. Ove godine
zna~ajni poslovi ura|eni su na
zavr{etku pojedinih objekata,
~ija izgradwa je krenula pre vi -
{e godina. Ove godine mnogo je
ra|eno na putnoj infrastruktu -
ri, kako u gradu, tako i u seoskim
sredinama. [kolski objekti na
celoj teritoriji op{tine do-
bili su sasvim drugi i lep{i iz-
gled. Ono {to je kapitalno za

grad i buxet je spajawe mnogih
komunalnih preduze}a u jedno.
Ovim spajawem ostvari}e se mno -
ge u{tede, dok }e se kvalitet i
odgovornost rada podi}i na vi{i
nivo. Mnogo je duga~ak spisak
onoga {to je ura|eno tokom ove
godine.

- Koliko su nasle|eni dugovi

uticali na normalno funkci o -

ni sawe lokalne samouprave?

Aktuelno rukovodstvo je za-
teklo ogromna dugovawa iz pret -
hodnog perioda.To je i te kako
ote ̀ alo normalno fukcioni-
sawe lokalne samouprave. Nasle -
|eni dugovi iz prethodnog pe ri o-
da primorali su maksimalno za-
lagawe i odgovornost svakog po-
jedinca na funkciji i radnom
mestu. Na ovaj na~in vra}eno je
skoro 500 miliona dinara. Me|u -
tim, najve}i deo duga u iznosu od
skoro 1,5 milijardi dinara je
ostao. Poenta rada rukovodstva
lokalne samouprave je takva da se
rade samo oni poslovi ako su obe -
zbe|ena sredstva. Mi smo bili
od lu~ni da se ne zadu`ujemo i ne
uzimamo nove kredite kao pret -
hodna garnitura lokalne vlasti,
ne radi nas, nego radi na{e dece
i budu}ih generacija. Da smo se
opredelili da vratimo ve}i deo
duga, onda bi doveli u pitawe
normalno funkcionisawe sis-
tema korisnicima ustanova koje
se finansiraju iz buxeta.

Kada je u pitawu ovogodi{wi
buxet, koji je iznosio
1.579.785.981 dinar, o~ekujem da
bude ostvaren sa vi{e od 75 od -
sto. Pojedina dugovawa iz pret -
ho dnog perioda otpla}iva}e se
do 2023. godine. Da nema tih nas -
le |enih dugova i kredita danas
bi imali vi{e de~ijih igra li -

{ta, ure|enija obdani{ta, {ko -
le, vi{e asfaltiranih puteva,
boqe i kvalitetnije snabdevawe
vodom, itd. Jednostavno re~eno,
imali bismo lep{i i ure|eniji
grad i sela, mnogo boqe uslove
`ivota i rada gra|ana.

- Na kojim poqima su ost-

vareni dobri, a na kojima slabiji

rezultati?

Smatram da su najboqi rezul-
tati ostvareni u razgovoru sa
privrednicima. Tu u prvom redu

mislim na razgovore koje sam sa
svojim saradnicima imao sa me -
naxmentom Kompanije LEONI i
LEONI-Filips. Dobro je poz-
nato {ta ove nema~ke kompanije
zna~e za na{u op{tinu. U ovim
firmama zaposleno je blizu 2.000
radnika. Ve} naredne godine o~e -
kuje se pove}awe proizvodwe i
po ve }awe broja zaposlenih. Za -
do voqan sam i interesovawem
in vestitora da otvore svoje pro -
izvodne pogone u ovom delu Sr-
bije i otvore nova radna mesta.
Svi ovi razgovori utica}e na
stvarawe povoqnije klime za
dolazak novih investitora. Na -
po miwem da nismo zapostavili
ni na{e prokupa~ke privred-
nike. I oni su dali zna~ajan do-
prinos zapo{qavawu. Zado vo -
qan sam ura|enim poslovima na
mnogim {kolskim objektima.
Sigurno je da bi mnogo toga bilo
jo{ ura|eno da nema tih dugova.
U potpunosti nisam zadovoqan
sa stawem u putnoj mre`i, ata r -
skim putevima, odr`avawem ~i -
sto}e i higijene grada. Smatram
da na ovom planu treba vi{e ra-
diti u narednom periodu.

- Dosta toga je ura|eno na

reci Toplici?

Dobro znamo koje {tete nano -
si reka Toplica tokom poplave.
Te {tete na privrednim i pri-
vatnim objektima, zasejanim ora -
nicama i vo}wacima iznose  vi -
{e stotina miliona dinara. Ove
godine intenzivno se radilo na
ure|ewu korita reke Toplice,
kako bi se spre~ilo izlivawe vo -

de. Vrednost ovih radova iznosi
26 miliona dinara. Naredne go-
dine krenu}e se sa ure|ewem re -
ke Toplice u nasequ Mala Guba,
Liparskoj ulici gde se nalaze

pogoni Kompanije LEONI i de -
lu naseqa Gari}. Procewena
{te ta od pro{logodi{wih po -
pla va u ovim delovima op{tine
iznosi skoro 100 miliona di-
nara.

- Veliki deo svog rada

posvetili ste razgovorima sa

gra|anima na terenu?

I pored velikih obaveza tru-
dio sam se da {to vi{e sa svojim
saradnicima budem sa gra|anima,
ne samo u gradu, ve} i u seoskim
sredinama. To su prilike kada u
neposrednom razgovoru ~ujete
{ta je to {to oni tra`e i koje
probleme imaju. Zahvaquju}i tim
razgovorima, odra|eni su i poje-
dini poslovi. Sigurno je da odre -
|e ni broj zahteva zbog nedo stat-
ka sredstava i zakonske regula-
tive nismo mogli da realizujemo.
Razgovori sa gra|anima, privred-
nicima, poqoprivrednicima su
neophodni, jer je to jedan od
na~ina da se direktno upoznamo
sa wihovim problemima i mogu -
}nostima wihovog re{avawa. Si -
gurno je da }e takvih susreta biti
i u narednom periodu. Uostalom,
ja sam ovde, zajedno sa ~lanovima
Op{tinskog ve}a, zbog gra|ana.
Do}i }e veoma brzo vreme kada }e
kona~nu ocenu o mom radu, kao i
radu mojih saradnika, dati
gra|ani.

- Kako ocewujeta saradwu sa re-

sornim ministarstvima Vlade

Republike Srbije?

Saradwa sa nadle`nim dr ̀ a -
vnim organima, institucijama i

Intervju: Miroqub Paunovi} predsednik Op{tine Prokupqe

Godina odgovornog rada
* Nasle|eni dugovi iz prethodnog perioda primorali maksimalno zalagawe svakog pojedinca
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agencijama bila je na zadovoqa -
va ju}em nivou. Najvi{e konta -
kata u 2015. godini imali smo sa
ministarstvima privrede, fina -
nsija i poqoprivrede. Bez wi-
hove pomo}i ne bismo ni rea li-
zovali odre|ene projekte i pos -
love. Znawe i stru~nost zapo sle -
nih u ministarstvima, age nci-
jama i institucijama, kao i wi-
hova pomo} nam je do sada, a bi}e
neophodna i u narednom periodu,
dobrodo{la.

- Pre vi{e od dva meseca iz-

javili ste da je u prvih devet

ovogodi{wih meseci ostvarena

u{teda u buxetu od skoro 100

miliona dinara?

Jednim odgovornim, profe-
sionalnim i doma}inskim odno-
som i radom nastojali smo da
ra cionalno raspola`emo buxet-
skim sredstvima. Ta~no je da se
te u{tede kre}u i do 100 miliona
dinara. [tede}i svaki dinar
nismo doveli u pitawe normalno
funkcionisawe ni jednog organa,
slu`be ili ustanove koja se fi-
nansira iz buxeta. U{te|eni no -
vac najve}im delom, a re~ je o
skoro 49 miliona dinara, usmer-

ili smo na adaptaciju i ure|ewe
mokrih ~vorova u gradskim i seo -
skim {kolama i poboq{awe us -
lo va rada u~enika i profesora.
Deo novca izdvojen je za izradu
projekata i sanaciju putne mre -
`e. Za razliku od prethodne
vlasti pove}ali smo i iznos do-
dele jednokratne nov~ane pomo}i

najsiroma{nijim gra|anima. Deo
novca utro{en je za kupovinu os-
novnih `ivotnih namirnica i
ogrevnog drveta za najsi roma { -
nije porodice. Deo novca, na os-
novu dostavqenih projekata, us -
meren je za rad nevladinih orga-
nizacija i udru`ewa. 

- Kako ocewujete rad ~lanova

Op{tinskog ve}a i odbornika

Skup{tine op{tine?

Rad ~lanova Op{tinskog ve -
}a bio je maksimalno mobilan,
odgovoran i svakodnevan. Svi
pla nirani i dogovoreni zadaci i
poslovi zavr{avali su se u pla -
ni ranom roku. Va`no je napo me -
nuti da se u tom radu ta~no i
pre cizno znalo ko, {ta, kako i
kada treba da izvr{i postavqene
zadatke. U izvr{ewu zadataka i
dono{ewu odluka bili smo jedin-
stveni. Ovom prilikom bih po-
hvalio i rad predsednika i od -
bornika Skup{tine op{tine.
Po datak da ni jedna sednica lo -
kalnog parlamenta nije odlo ̀ e -
na zbog nedostatka kvoruma ili
prekinuta, dovoqno govori o ra -
du najvi{eg organa lokalne
samouprave.

- Kako i na koji na~in plani-

rate da sprovedete Odluku Vla -

de Srbije o otpu{tawu vi{ka

zaposlenih u javnom sektoru?

Nimalo lak i jednostavan za-
datak. Ono {to je poznato jeste
da se ovaj zadatak treba zavr{iti
do 2. februara 2016. godine. Na

osnovu Zakona o maksimalnom
bro ju zaposlenih u javnom sek-
toru navodi se i to da i u javnim

preduze}ima i ustanovama u op -
{tini Prokupqe ima vi{ka za-
poslenih. Ja ovom prilikom ne
bih licitirao koji je to broj.
Ono {to je bitno naglasiti jeste
da ako ovaj posao ne odradimo do
predvi|enog roka, da }e posle di -
ce osetiti skoro svi zaposleni u
javnom sektoru. Zalaga}emo se da
ovaj posao odradimo {to bezbol-
nije. Neophodno je napraviti ta -
~ne i precizne kriterijume kako
i na koji na~in odrediti za koje
radnike je prestala potreba za
radnim anga`ovawem. Prvo }emo
gledati da svi oni koji ispu wa -
vaju uslove za penziju odu u za s -
lu`enu mirovinu. Jedan od na ~i-
 na je i dobrovoqan odlazak. Po-
ku {a}emo i preraspodelom na
druge poslove da prebrodimo ovaj
problem, kao i pomo}i u zapo -
{qa vawu u privatni sektor. Je -
dan od na~ina je i dodela ot pre-
mnina i pomo}i od strane Naci -
onalne slu`be za zapo{qavawe.
Nije danas lako i jednostavno po-
jedinca i ~lanove wegove po ro -
dice ostaviti bez izvora pri ho-
da. O svakom ~oveku }emo u real-
i zaciji ovog posla voditi ra~u -
na.

- [ta o~ekujete od naredne,

2016. godine?

Ove godine ostvaren je odre -
|en pomak. Postignuta je konsol-
idacija buxeta, vra}eni odre|eni
krediti i dugovi. O~ekujem da
ovim poslom i dinamikom vra -
}awa zaostalih dugova nastavimo

i u narednoj godini. U 2016. go-
dini o~ekujem i realizaciju od -
re|enih investicija iz razloga

{to smo tokom ove godine imali
mnogo razgovora sa potencijal-
nim investitorima. Klima za
ula gawe je sada znatno povoqnija
u odnosu na ranije godine. @e li -
mo da sada to ide br`e. Imamo st -
ru~nu radnu snagu, povoqne pri -
rodne potencijale, pretpristu -
pne fondove EU. Sada je na nama
da otklonimo odre|ene slabosti,
kao {to je re{avawe imovinsko
pravnih odnosa, ozbiqniji rad i
maksimalno anga`ovawe svakog
pojedinca na svom radnom mestu.
Otvarawem novih pogona bi}e
otvorena i nova radna mesta. Na -
s tavak radova na putnoj, kanal-
izacionoj i vodovodnoj mre`i,
{kolskim i drugim objektima,
ambulantama je nu`nost. O~eku-
jem da gra|ani imaju kvalitet-
nije kulturne i sportske doga |a-
je. 

- O~igledno je da ste veliki

optimista?

Jesam veliki optimista. Eki -
pa sa kojom radim skoro dve go-
dine daje mi pravo da to izjavim.
Mnogo truda, znawa, sati, ozbiq -
nosti i energije je utro{eno u
prethodnom periodu da na{e
Prokupqe predstavimo u jednom
lep{em i boqem svetlu, kao sre -
dinu u kojoj postoje uslovi za ot-
varawe proizvodnih pogona i
no vih radnih mesta. Otvarawem
novih pogona i radnih mesta st -
va raju se i mogu}nosti za pobo q -
{awe drugih uslova za `ivot i
rad gra|ana.

D.B.

Ono {to gra|ani Prokupqa pri`eqkuju vi{e decenija je zao-
bilaznica. Izuzetno je zna~ajno za sve gra|ane svih op{tina
Topli~kog upravnog okruga, pa i za Prokupqe je to {to je ve}
napravqen Generalni projekat budu}e trase auto-puta Ni{ –
Prokupqe – Merdare – Pri{tina. Sada je u fazi izrada idejnog pro-
jekta. Izgradwom ovog auto-puta dolazi do povoqne poslovne klime
za strana i doma}a ulagawa u ovaj deo Srbije, otvarawe novih radnih
mesta, razvoj turizma, a samim tim i poboq{awe uslova `ivota
gra|ana.

Pred nama su novogodi{wi i bo`i}ni praznici, novi izazovi i
nade. Sada je vreme kada se svode ra~uni o tome {ta je ura|eno, a
prave se bilansi za narednu godinu. Nadam se da smo shvatili da
vi{e ne `ivimo u pro{losti, da ne mo`emo bez prijateqa, da
moramo da sara|ujemo, da budemo odgovorni prema sebi i drugima.
Neophodno je da vi{e i odgovornije radimo i re{avamo nagomilane
probleme. Moramo se okrenuti budu}nosti, jer to ne ~inimo zbog
nas, nego na{e dece i budu}ih generacija. Svim gra|anima
Prokupqa, Toplice i Srbije `elim da Novu godinu i Bo`i}
do~ekaju sre}ni, zdravi i u miru, okru`eni ~lanovima svojih porod-
ica, prijateqima i kom{ijama. Nadam se da }e trud ulo`en u
prethodnom periodu biti dovoqan za ostvarivawe li~nih planova
i ambicija, a da }e na{i zajedni~ki napori doprineti da Prokupqe
bude jo{ boqe i lep{e mesto za `ivot. 

SSaann  ppoossttaajjee  ssttvvaarrnnoosstt
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Uslovi za rad i boravak
u~enika, profesora i nastavnika
ove godine znatno su boqi u od -
nosu na raniji period. U {kol-
skoj 2015/2016. u osam osnovnih i
~etiri sredwe {kole ukupno je
upisano 5.911 u~enika, od kojih
3.672 u osnovne, 2.239 u sredwe
{kole. Tokom ove godine u 13
{ko lskih objekata, koji se na -
laze na podru~ju prokupa~ke
op{tine, izvr{eni su radovi u
vrednosti od 50 miliona dinara.

- Za rekonstrukciju mokrih
~vorova i toaleta, zamenu kanal-
izacione i vodovodne mre`e u

gradskim i seoskim {kolama ut -
ro{eno je 35 miliona dinara. Na
pet {kolskih objekata ura|ena je
gromobranska instalacija. Za
ove poslove iz buxeta je izdvo-
jeno 1,5 miliona dinara, rekla je
~lanica Op{tinskog ve}a zadu -
`e na za prosvetu Maja Ran|e -
lovi} i dodala da su u O[ “Ratko
Pavlovi} ]i}ko” ura|eni na-
jopse`niji radovi, za koje je izd-
vojeno oko 10 miliona dinara. 

U osnovnim {kolama “9. ok-
tobar”, “Tatko” i “]i}ko” i Po-
qoprivrednoj {koli “Rado{
Jovanovi} Seqa” ura|ena je re -

ko nstrukcija podova, za{ta je iz -
dvojeno oko 3,5 miliona dinara
iz op{tinskog buxeta.

Ran|elovi} je navela da je za
nabavku {kolskog name{taja u
Po qoprivrednoj i Gimnaziji,
kao i u osnovnim {kolama "9. ok-
tobor", "Tatko" i "]i}ko" po -
tro {eno ~etiri miliona dinara.

U pojedinim {kolskim objek-
tima u toku su radovi na pos ta -
vqawu protivpanik ure|aja, ~ija
vrednost iznosi 1,5 miliona di-
nara.

U ovoj akciji obnove {kol-
skih zgrada, koju je pokrenula
Op{tina Prokupqe na svojoj
teritoriji, izdvojeno je i 4,5 mi -
li ona dinara za osposobqavawe
stare {kolske zgrade {kole "Ta -

tko", ali i za podizawe kosog
krova nad fiskulturnom salom i
izgradwu tople veze izme|u tao-
leta i glavne {kolske zgrade.

- Da se na {kolskim objekti -
ma godinama nije ni{ta radilo je
evidentno. Zahvaquju}i ~lano -
vima Op{tinskog ve}a i predsed-
niku Op{tine Prokupqe Mi ro -
qubu Paunovi}u, prokupa~ki os-
novci i sredwo{kolci, kao i wi-
hovi profesori i nastavnici
sada imaju znatno boqe uslove za
rad i boravak u {kolama, izjav-
ila je Maja Ran|elovi} i na-
glasila da su u selima Bublica i
Tovrqane ove godine otvorene
~etvororazredne {kole koje su
bile zatvorene skoro 20 godina.

D.B.

Maja Ran|elovi} ~lanica Op{tinskog ve}a zadu`ena za prosvetu

Godina investicija

Predsednik Op{tine Pro -
kupqe Miroqub Paunovi} sa sa -
radnicima, zamenikom Ilijom
\edovi}em i rukovodiocem Ode-
qewa za poqoprivredu Sr|anom
Stamenkovi}em obi{ao je rado -
ve na ure|ewu re~nog korita Be-
loqinske reke. 

- Svake godine usled izli-
vawa ove reke dolazi do plav -
qewa poqoprivrednih parcela,
{to pri~iwava veliku materi-
jalnu {tetu poqoprivrednim
proizvo|a~ima. U skladu sa Op-
erativnim planom za{tite od
poplava koji je donela SO Pro -
kupqe, a u saradwi sa mesnom za-
jednicom Konxeq, zapo~eli smo
~i{}ewe re~nog korita u du -
`ini od tri kilometra i reguli-
sawe toka reke na pojedinim
kriti~nim mestima, kazao je
predsednik Paunovi} i dodao da
je za ove radove iz buxeta Op -
{tine izdvojeno oko 200 hiqada
dinara.  

Prema wegovim re~ima, u ok -
viru Operativnog plana za{tite
i druga krizna podru~ja bi}e
o~i{}ena kako bi poqopriv -

redne parcele i usevi bili pot-
puno za{ti}eni od plavqewa. 

- Ovi radovi odnose se na
slivno podru~je reke Toplice,
dok su kriti~na mesta na reci
Toplici o~i{}ena i korito reg-
ulisano sredstvima Vlade Repub-
like Srbije i Op{tine Pro -
kupqe, u saradwi sa Javnim
vodoprivrednim preduze}em „Sr-
bijavode“.

Q.M.

U nasequ Gari} radnici JKP
“HAMMEUM” zavr{ili su ra -
do ve na izgradwi nove pumpne
sta nice. Sredstva za ovu inves-
ticiju u iznosu od 15 miliona di-
nara obezbe|ena su iz buxeta
Op{tine.

- Zahvaquju}i rezumevawu ru -
ko vodstva lokalne samouprave,
stanovnici prokupa~kog naseqa
Gari} dobili su novu pumpnu
stanicu, koja }e im omogu}iti

redovno i kvalitetno snabde-
vawe pija}om vodom. Za sada je
ova stanica u probnom radu i
blizu 320 doma}instava ovog
naseqa trenutno ima tehni~ku
vodu koja nije za pi}e. Gra|ani
vodu za pi}e mogu da snabdu iz
cisterni, rekao je direktor JKP
„HAMMEUM” i dodao da bi
probni rad trebalo da traje
ne{to vi{e od mesec dana.

Stanovnici ovog naseqa do

sada su stalno imali i koris-
tili tehni~ku vodu. Tokom pro -
bnog rada gra|ani ne}e pla}ati
utro{enu vodu. Prema re~ima
Simonovi}a, nakon probnog rada
doma}instva Gari}a vi{e ne}e
imati problema sa snabdevawem
vodom, kao i wenim kvalitetom.

- Tokom probnog rada svakod-
nevno }emo pratiti stawe na
pumpnoj stanici i rezervoarima,
tako da spremno do~ekamo
kona~no pu{tawe zdrave pija}e
vode doma}instvima, izjavio je
on i dodao da }e se snabdevawe
ovog naseqa vr{iti iz akumu-
lacije Bresnica.    D.B.

Zavr{eni radovi na novoj pumpnoj stanici

UU  ttookkuu  pprroobbnnii  rraadd

Ure|uje se slivno podru~je reke Toplice

O~i{}eno korito Beloqinske reke



U okviru zavr{nice projekta
„Podr{ka mladima“, koji finan-
sira Op{tina Prokupqe a sp ro -
vodi udru`ewe „Inkluzija da -
nas“,predsednik Op{tine Pro -
kupqe, Miroqub Paunovi}, sa
saradnicima,ve}nicama Majom
Ran|elovi} i Majom Ba{i},raz-
govarao je sa  grupom omladine,
koja je u~estvovala u realizaciji
ovog projekta.

- Op{tina Prokupqe }e i
nadaqe, kao i do sada podr`ati
sve va{e projekte, vezane za ost-
varivawe ciqeva kojima te`ite
kroz va{e aktivnosti. Lokalna
samouprava je uvek otvorena za
vas, va{e ideje, inicijative, pro -
b leme, a od vas o~ekujemo da bu -
dete vredni i  date svoj doprinos
da me|u gra|anima Prokupqa bu -
de {to vi{e mladih stru~waka,
rekao je predsednik Paunovi}, na
sastanku sa omladinom.

Sastanku su, pored predsta v -

nika lokalne samouprave, pris-
ustvovali i predstavnici Po li-
cijske uprave, Centra za soci-
jalni rad, udru`ewa i organi-
zacija koje se bave problemima
mladih.

U okviru diskusije, mladi su
istakli da ih najvi{e mu~i neza-
poslenost, dok su neki izrazili
`equ za u~e{}e u ure|ewu His-
ara,keja, fasada, sve u ciqu da

grad bude lep{i i ~istiji.
Predsednik Paunovi} je

izrazio zadovoqstvo {to su
mladi veoma zainteresovani za
re{avawe problema u op{tini i
dodao da }e lokalna samouprava
u narednoj godini izdvojiti vi{e
sredstava za  wihove projekte, za
sport, kulturu, kao i za razvoj
infrastrukture, kako bi pri vu -
kla {to vi{e investitora i na
taj na~in omogu}ila otvarawe
novih radnih mesta.

Ovom prilikom mladima se

obratila i ve}nica za obrazo-
vawe Maja Ran|elovi}, koja je is-
takla da je lokalna samouprava
ove godine najvi{e pa`we pos ve -
tila ure|ewu {kola i obezbe-
dila adekvatne uslove za sve
pro kupa~ke |ake.

-Op{tina Prokupqe je po d -
r`ala ovaj projekat sa ciqem da
se mladi {to vi{e pribli`e
lokalnoj samoupravi  drugim

relevantnim institucijama koje
se bave wihovim problemima. Re-
alizovali smo tribine, semi-
nare, razgovarali sa omladinom
u  {kolama, mesnim zajednicama,
sportskim klubovima i gde god se
okupqa omladina, kako bi ih
uputili gde mogu da se obrate za
re{avawe svojih problema, kazao
je koordinator projekta Ivica
Krstovi}.

Q.M.

TOPLI^KE NOVINEDECEMBAR 2015.

Kancelarija za decu i mlade
Op{tine Prokupqe uprili~ila
je prijem za volontere povodom
obele`avawa Me|unarodnog dana
volontera 5. decembra.

Ovom prilikom dodeqene su
i zahvalnice za izuzetno anga`o -
va we i u~e{}e u akcijama, koje je
najaktivnijim volonterima uru -
~io zamenik predsednika Op { -
tine  Prokupqe Ilija \edovi}.

- Op{tina Prokupqe vam zah-
vaquje {to ste svojim trudom i
zalagawem pomogli najpre svojim
sugra|anima, a i mnogim organi-
zacijama i institucijama koje su
sprovodile akcije pomo}i sta no -
vni{tvu, kazao je \edovi} i po -
`eleo volonterima mnogo uspeha
u daqem radu.

Zahvalnice za izuzetno anga -
`ovawe i zalagawe u 2015. godini
dodeqene su volonterima Crve -
nog krsta za delovawe u kriznim
situacijama, Volonterskom cen-

tru za u~e{}e u humanitarnim
ak cijama i Sawi Stojkovi} za
rad u De~jem horu Doma kulture.
Sekretar Crvenog krsta Du{ica
Dini} je istakla veliki zna~aj
volontera za rad ove organi-
zacije.

- Kada znate da u svakom tre -
nu tku mo`ete da ra~unate na bar
tre}inu od 120 volontera, ko-
liko ih je u Crvenom krstu, lako
je da organizujete svaku akciju.
Volonteri nam poma`u da se
boqe ostvarimo kao humanitarna
organizacija, mi wima poma`emo
da se organizuju i ostvare kao hu-
mani qudi, kazala je Dini}.

Op{tina Prokupqe preko
Kancelarije za decu i mlade po -
dr`ava rad volontera u svim ak-
cijama, tako da je evidentirano
oko {est do osam hiqada sati vo -
lonterskog rada, gde je u~estvo-
valo oko 200 volontera, ~lanova
Kancelarije. Dejan Kostadino -

vi}, koordinator Kancelarije je
istakao anga`ovawe ovih vo lon-
tera u skoro svim akcijama koje
su sprovedene na teritoriji op -
{tine. 

- Za volontirawe je, pored
dobre voqe potreban i dobar
pro gram. Kancelarija za decu i

mlade Op{tine Prokupqe u sve
programe koje sprovodi ukqu~uje
i volontere, jer je me|usobna
saradwa mladih od velikog
zna~aja za uspe{nu realizaciju
programa, istakao je Kostadi-
novi}.  

Q.M.

Prijem za volontere

Dodeqene zahvalnice najaktivnijima

Volonterski centar iz Prokupqa poklonio je novogodi{we pa -
kete mali{anima porodice ^upi} iz Beriqa. Osim novogodi{wih
paketa, porodici su dodeqeni obu}a, ode}a i igra~ke koju su volon-
teri prikupili u novogodi{woj akciji “Pomo} deci porodice
^upi}”.

- Novogodi{we pakete za decu obezbedili su SZTR „^utura“ i
Udru`ewu za mi{i}ne i neuromi{i}ne bolesti Topli~kog okruga.
Mi smo iz medija saznali da ova ~etiri mali{ana u svemu oskude-
vaju, da nemaju krevete i osnovne stvari za `ivot. To nas je pod-
staklo da im pomognemo, a u ovome smo imali podr{ku kako
Op{tine Prokupqe, tako i mnogih dobrih qudi, izjavila je predsed-
nica Volonterskog centra Sla|ana Milosavqevi}.

^etvoro mali{ana od 8 do 14 godina, koji `ive u te{kim
uslovima, dobili su pomo} i od Op{tine u osnovnim `ivotnim
namirnicama.

NNoovvooggooddii{{wwii  ppaakkeettii}}ii  zzaa  ^̂uuppii}}eePredsednik Op{tine u razgovoru sa mladima
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Ambasador SAD Majkl Ki -
rbi izjavio je u Gorwoj Trnavi
na domak Prokupqa da su Ameri -
ka nci zainteresovani za pro iz -
vodwu zdrave hrane koja se izvozi
na tr`i{te te zemqe. 

Kirbi je posetio porodi~nu
ko mpaniju „Hera“, vlasnice Ve s -
ne Jevtovi} u Gorwoj Trnavi na -
domak Prokupqa, koja pekarske
proizvode, tradicionalni srp-
ski burek sa sirom i spana}em,
izvozi na ameri~ko tr`i{te. 

- Zainteresovani smo za pro -
iz vodwu zdrave hrane koja se iz -
vozi na ameri~ko tr`i{te, a
po znato je da se u proizvodwi
ovog bureka koriste zdrave kom-
ponente, ~ak i posebna vrsta pro-
biotskog kvasca, kazao je Kirbi.
On je rekao da }e Amerikanci
finansijski jo{ vi{e podsti-
cati porodi~an biznis u Srbiji,
a posebno preduze}a koja vode
`ene, jer ih u ovom delu Balkana
ima veoma malo. 

„Hera“ je jedan od korisnika
nekada{weg USAID-ovog Agro-
biznis projekta, u okviru koga je
dobila zna~ajnu tehni~ku, mar-
ketin{ku pomo} i usvojila sve -
tske standarde u proizvodwi
hra ne (Halal i ISO 22000). 

- Takvom organizacijom priv -
rednih ~inilaca Srbija je doka -
za la da je postigla ciq i da se
na lazi na najboqem putu ka Ev -
ropskoj uniji. Usvajawem visokih
standarda u proizvodwi hrane,
koji vas preporu~uju svetskom
tr`i{tu i organizacijom ova k -
vih fabrika hrane vi ste zapravo
ve} zakora~ili u EU, kazao je

Kirbi. 
Brend - srpski burek proizve-

den u toj pekari, zahvaquju}i sa -
radwi s USAID-om i ameri~kom
Ambasadom u Beogradu pojavio se
na mnogim me|unarodnim sajmo -
vima hrane. Posle pribavqawa
potrebnih dozvola „Hera“ je pro -
{irila svoje tr`i{te i septem-
bra 2015. godine po~ela da izvozi
u SAD. Ameri~ki uvoznik, koji
taj burek prodaje u Americi u
specijalizovanim prodavnicama,
prodaje i tradicionalne proiz -
vode iz drugih balkanskih ze-
maqa. 

Q.M. i M.M.

Ambasador Kirbi posetio Kompaniju Hera

Podr{ka porodi~nom biznisu

Porodi~na firma „Den~a“ iz
Prokupqa, uz finansijsku pomo}
Evropske unije, pro{irila je de-
latnost otkupa, skladi{tewa,
pre rade i prodaje sirovih ko`a
izgradwom hladwa~e za skladi { -
tewe ko`e, ~iji je kapacitet
dovoqan za ~itav topli~ki kraj.
Porodica je finansijsku pod r -
{ku od 16.000 evra dobila iz pro-
jekta „Ovde smo zajedno - Ev -
ro pska podr{ka za inkluziju
Roma“. Firma, ~iji je vlasnik
Aleksandar Baki}, kroz taj pro-
jekat uspela je da zaposli i ~eti -
ri radnika romske nacio nal-
nosti. 

- Tokom bavqewa ovim po -
slom najve}i problem predstav -
qa lo mi je ~uvawe ko`e, naro -
~ito u letwim mesecima kada je
i otkup po pravilu bio najve}i,
rekao je Baki} i istakao da je iz-
gradwom hladwa~e, u kojoj mo`e
da se smesti i 20 tona ko`e, taj
problem u potpunosti re{en. 

On je naveo da su kapaciteti
hladwa~e dovoqni ne samo za op -
{tinu Prokupqe ve} i za ~itav
Topli~ki okrug, ali da, na `a -
lost, trenutno nema velikog in-
te resovawa za prodaju i izvoz
sirove ko`e. 

- Sviwske ili tele}e ko`e
otkupqujemo po 100 dinara od

proizvo|a~a, a otkupqiva~ima
koji je prera|enu daqe plasiraju
uglavnom na tr`i{te Gr~ke i
Turske prodajemo za 1.200 dinara,
{to predstavqa solidnu zaradu,
rekao je Baki} i podvukao da sada
vi{e ne mora da brine o vremenu
ispo ru ke, jer su u hladwa~i ko`e
trajno za{ti}ene od propadawa. 

Porodi~nu radionicu za ot -
kup i preradu sirovih ko`a os-
no vao je Baki}ev otac 1992. go -
di ne, a Aleksandar je vodi od
2002. godine, od kada je trgovina
ko`ama dostigla i najve}i pro -
met. 

Projekat „Ovde smo zajedno -
Evropska podr{ka za inkluziju
Roma“ pru`a podr{ku u najva -
`nijim oblastima inkluzije Ro -
ma - pristup osnovnim pravima,
zapo{qavawu, obrazovawu, zd -
rav stvu i stanovawu. Projekat je
vredan 4,8 miliona evra, finan-
sira ga Evropska unija i spro -
vodi Misija OEBS-a u Srbiji u
koordinaciji sa Kancelarijom za
qudska i mawinska prava Vlade
Srbije. 

Program podr{ke odr`ivom
zapo{qavawu Roma i Romkiwa
jedna je od komponenti projekta,
~iji je ciq podr{ka privrednim
akterima koji mogu da obezbede
odr`ivo zapo{qavawe Roma, a

ciq programa je zapo{qavawe 50
osoba romske nacionalnosti na
odr`ivim radnim mestima. 

Poziv za prijavqivawe do-
brih praksi u zapo{qavawu Ro -
ma i Romkiwa na podru~ju Srbije
pokazao je da postoji veliko in-
teresovawe privrednih aktera.
Za  primenu dobre prakse do sada
se prijavilo 249 preduze}a i ini-
cijativa i nemali broj wih je is-
takao da sami nemaju ovakvog
is kustva u zapo{qavawu, ali da
bi vrlo rado takvu praksu uveli. 

M.M.

EU podr`ava inkluziju Roma

Izgradwa hladwa~e za skladi{tewe ko`e

Op{tina Prokupqe i Udru`ewe Roma Prokupqe sproveli su
akciju pru`awa pomo}i najugro`enijim porodicama iz naseqa
^erkez mala, u okviru koje su pomo} u osnovnim `ivotnim namir-
nicama dobile 42 porodice.

- Zahvaquju}i finansijskoj pomo}i Op{tine Prokupqe u iznosu
od 50.000 dinara, kao i pojedinim sponzorima, neophodnu pomo} do-
bile su najugro`enije porodice ovog prokupa~kog naseqa, rekao je
predsednik Udru`ewa Roma @ivorad Saitovi}, koji je dodao da je
akcija sprovedena u sklopu projekta “Neophodna pomo}”.

On je dodao da su ovu pomo} dobile najugro`enije porodice
romske i srpske nacionalnosti koje `ive u prokupa~kom nasequ
^erkez mala.

Osim pomo}i u namirnicama, udru`ewe je u proteklom periodu
sprovelo niz akcija iz oblasti kulture, sporta i obrazovawa, iz-
javio je Saitovi}.  

D.B.

Op{tina finansirala projekat Neophodna pomo}
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U koju investiciju i na koji
na~in ulo`iti novac je dilema
sa kojom se susre}u pojedinci ko -
ji `ele da pokrenu sopstvenu
pro izvodwu. Kada je u pitawu
Pro kupqe naj~e{}e se novac
ula`e u uslu`ne delatnosti ili
u poqoprivredu. Slu~aj Zorana
Vukajlovi}a je sasvim druga~iji.

- Na nagovor Dejana \o r |e -
vi}a opredelio sam se da novac
ulo`im u izgradwu sistema za
proizvodwu elektri~ne energije.
Sredinom 2012. godine krenuo
sam sa prikupqawem neophodne
dokumentacije. Godinu dana na -
kon toga dobio sam dozvolu od
Mi nistarstva energetike za izg -
radwu panela. Radove je izvodila
srpsko-gr~ka firma “Envidome”
doo sa sedi{tem u Ni{u, po sis-

temu “kqu~ u bravu”, govori Vu -
kajlovi} i nagla{ava da je sa
pro izvodwom struje krenuo u junu
2014. godine.

Na parceli od 11 ari u Novoj
Bo`urni instalirano je 208 pan-
ela koji pomo}u sun~eve toplote
proizvode 50 kilovata na ~as.

Sa Elektrodistribucijom
sklopio je ugovor na 12 godina o
prodaji struje. Dosada{wom sa -
radwom sa EPS je veoma zadovo-
qan.

- U izgradwu panela i druge
opreme ulo`eno je 75 hiqada
evra. U realizaciji ovog proje -
kta imao sam punu podr{ku svih
~lanova porodice, govori na{
sagovornik i nagla{ava da se ceo
objekat nalazi pod videokam-
erama i alarmom.

U Prokupqu struju ve} neko-
liko godina proizvodi i Dejan
\or|evi}. Ovaj Prokup~anin st -

ruju proizvodi putem mini hi -
drocentrale i pomo}u sun~eve
toplote.  

D.B.

Neobi~na investicija Zorana Vukajlovi}a iz Prokupqa

Proizvodi i prodaje struju EPS-u

Za razliku od pro{le, koju bi
svi poqoprivrednici op{tine
Prokupqe `eleli da zaborave,
2015. godina osta}e upam}ena po
slabom rodu vo}a, ali po izu -
zetno dobroj otkupnoj ceni. 

Po~etak ove godine poqo-
privrednicima nije i{ao na ru -
ku. Stalne ki{e omele su oba-
 vqawe prole}nih radova, tako da
setva nije obavqena u optimal-
nom roku. Bez obzira na ovu
~iwenicu, rod p{enice u pros-
eku se kretao oko 4.000 kilo-
grama po hektaru, a je~ma 5.000
kilograma. Na parcelama gde se
voda dugo zadr`avala rod p{e -
nice u proseku iznosio je oko
2.000 kilograma po hektaru.

I pored toga {to je ovogodi -
{wi rod vi{we bio mawi za 50
odsto u odnosu na pro{lu godinu,
a {qive za 30 odsto, vo}ari mogu
biti zadovoqni. Ovo zadovoq -
stvo izra`eno je kroz otkupne
cene. Otkupna cena vi{we na
po~etku je iznosila 60, a na kraju
i do 95 dinara po kilogramu.
Pro {le godine ta cena je izno -

sila od 20 do 35 dinara.
Otkupna cena {qive kretala

se od 20 do 35 dinara po kilogra -
mu. Bitno je napomenuti da je
pro izvo|a~ima ovog vo}a sav rod
ispla}en u veoma kratkom roku.
To se ne bi moglo re}i za pro{lu
godinu kada je isplata kasnila i
po nekoliko meseci i kada mnoge
parcele pod vi{wama nisu bile
ni obrane.

Predsednik Op{tine Pro ku -
pqe Miroqub Paunovi} u svojim
govorima isti~e da pro izv- o|a -
~i ma vi{we godi{we bude is -
pla }eno skoro 20 miliona evra.

Lokalna samouprava je, nakon
nekoliko godina zastoja, aktivno
u~estvovala u organizovawu pri -
v redno-turisti~ke manife sta -
cije “Dani vi{we”, ~iji je sa s -
tavni deo bio i tradicionalni
10. po redu “Sabor vi{wara”,
koji je odr`an u topli~koj Ve-
likoj Plani.  

Prema informacijama Ode-
qewa za poqoprivredu Op{tine
Prokupqe ovogodi{wi rod vi -
{we iznosio je 1.167 vagona, a

{qive 1.793 vagona. Ova godina
bi}e upam}ena i po tome {to je
iz Op{tinskog fonda za razvoj i
unapre|ewe poqoprivrede izd-
vojeno dva miliona dinara. Na

konkurs za dodelu ovih sredstava
prijavilo se ukupno 14 registro -
vanih poqoprivrednih doma}in-
stava.

Za ure|ewe korita reke To -
plice u du`ini od nekoliko ki -
lometara utro{eno je 26 milio -
na dinara. Ovi radovi se izvode
radi spre~avawa poplava koje su
pro{le godine nanele {tetu
pri vredi, poqoprivrednicima i
stambenim objektima od vi{e de-
setina miliona dinara.

Kao i prethodnih i ove, 2015.
godine lokalna samouprava sre -
dinom maja  organizovala je od-
lazak mladih poqoprivrednika
na Me|unarodni sajam poqo-
privrede u Novom Sadu.

Na osnovu podnesenih proje -
kata udru`ewima p~elara “P~e -
lica” i “Jastrebac” dodeqena su
sredstva za rad.  

Sanacija seoskih i izgradwa
novih atarskih puteva bila je

prisutna i ove godine. Nastoje}i
da mlade zadr`e na selu koji bi
se bavili poqoprivredom, nakon
skoro dve decenije u selima To v -
rqane i Bublica otvorene su

~etvororazredne {kole.
I pored toga {to je jesewa se -

tva zbog ki{ovitog vremena to -
kom oktobra kasnila, sve pla ni-
rane povr{ine su zasejane oz-
imim `itaricama. Procewuje se
da je jesewa setva na teritoriji
prokupa~ke op{tine obavqena
na povr{ini od blizu 2.500 hek-
tara. 

- Kada se sagledaju sve pri -
vredne okolnosti i stawe buxeta
Op{tine Prokupqe, za razliku
od pro{le, ove godine poqo-
privrednici ipak mogu biti
zadovoqni. U narednom periodu
nastoja}emo da izdvojimo vi{e
sredstava za razvoj poqopriv -
rede, rekao je predsednik Op{ -
tine Prokupqe Miroqub Pau -
novi} i dodao da se i sami poqo-
privrednici moraju boqe orga-
nizovati i primeniti evropske
standarde u svom radu ako `ele
da opstanu na tr`i{tu.

D.B.

Poqoprivreda u 2015. godini

Poqoprivrednici ipak zadovoqni
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Udru`ewe p~elara Jastrebac
iz Prokupqa odr`alo je Godi { -
wu skup{tinu na kojoj je razma-
tran Izve{taj o radu u ovoj go di-
ni. Predsednik Udru`ewa Ivan
\or|evi} rekao je da je ova god-
ina bila radna i da su ostvareni
i odre|eni rezultati.

- Zahvaquju}i projektima od
strane lokalne samouprave do-
bili smo 200 hiqada dinara. Ova
sredstva upotrebqena su za kupo -
vi nu lekova, izgradwu p~eliwa -
ka i kupovinu neophodnog mate -
rijala i alata za rad, izjavio je
on i dodao da je o~igledno da je
rukovodstvo Op{tine prepozna -
lo wihov rad i dalo podstrek da
jo{ vi{e rade na razvoju p~e la -
rstva u prokupa~koj op{tini.

Na sednici je istaknuto i da
je Udru`ewe, koje je formirano
pre dve godine, imalo izuzetno
do bru saradwu sa Savezom p~e -

larskih organizacija Srbije i
savetodavcima iz Poqopriv -
redno stru~ne slu`be Prokupqa
Sne`anom Jovi} i Du{kom Pe -
trovi}.

U posledwe vreme intereso-
vawe mladih da se bave p~elar st -
vom je poraslo, tako da to daje
na du da }e u budu}nosti Pro ku -
pqe i wegova okolina biti pre-
poznatqivo, osim po nadaleko
~uvenoj obla~inskoj vi{wi i po
kvalitetnim raznim vrstama me -
da i drugim p~eliwim proiz vo -
dima.

U~e{}e na savetovawima, st -
ru ~nim predavawima, seminari -
ma i izlo`bama bila su pose}ena
i od strane p~elara, re~eno je na
Skup{tini.

- U narednom periodu namera -
vamo da putem projekata kon ku -
ri {emo i kod drugih institucija
za dodelu sredstava, kako bismo

jo{ vi{e i kvalitetnije una pre -
dili svoj rad, rekao je \or|evi}
i dodao da oni ve} u februaru
naredne godine planiraju odla -
zak na sajam meda koji }e se odr -
`ati u Beogradu.

Na Skup{tini su primqeni i
novi ~lanovi. Trenutno Udru ̀ e -
we ima 60, mahom mladih p~e -
lara. Jedan od wih je i Mla|an
Arizanovi} iz sela Baj~ince kod
Prokupqa. Ovaj mladi dvadeset -
sedmogodi{wi p~elar ima 280
ko{nica.

- Ove godine proizveli smo
oko 8.000 kilograma razli~itih
vrsta meda. ^lanovi moje poro -
dice p~elarstvom se bave ve} 16
godina. Dobro je {to se sve vi{e
mladih bavi p~elarstvom i {to
na jedan organizovan na~in nas-
toje da ostvare svoje enonomske
interese, rekao je Arizanovi} i
dodao da zahvaquju}i Udru`ewu
unapre|uju svoj rad.

Na Skup{tini je usvojen i
fi nansijski Izve{taj za ovu i
Plan rada za narednu godinu.  

D.B.

^lanovi udru`ewa p~elara Jastrebac iz Prokupqa nedavno su
napravili edukadivno-eko nomski ogledni p~eliwak, koji se nalazi
u neposrednoj blizini grada na putu Prokupqe – Nova Bo`urna –
Ni{. Sredstva za izgradwu p~eliwaka obezbe|ena su delom i od
strane lokalne sa mouprave.

- Na konkursu koji je ras pi sala Op{tina Prokupqe za dodelu
sredstava nevladinim orga - nizacijama i udru`ewima na pra vili smo
projekat za izgradwu p~eliwaka. Da bi realizovali ovaj projekat od
strane lokalne samouprave udru`ewe je dobilo 100 hiqada dinara,
rekao je pred sednik Udru`ewa p~elara Jastre bac Ivan \or|evi} i
dodao da se u p~eliwaku trenutno nalazi sedam dru{tava.

Osim kupovine ko{nica, sre dstva su utro{ena i za ure|ewe pros-
tora, kupovinu `ice i stu bo va, neophodnog alata za rad i za veteri-
narske usluge.  

Prema re~ima predsednika Udru`ewa, nakon zavr{etka izg radwe
p~eliwaka ovde }e se iz voditi nastava za mlade p~elare i u~enike,
proizvoditi med i dru gi proizvodi, koji }e se delom davati i u hu-
manitarne svrhe.

- Veliku pomo} u pri -
premi dokumentacije za
izradu projekta imali
smo od strane savetoda -
va ca Poqoprivredno st -
ru ~ne slu ̀ be Prokupqa
Du{ke Petrovi} i Sne -
`ane Jovi}. Wihovi st -
ru  ~ ni save ti i pomo} su
doprineli da napravimo
dobar projekat i da kren-
emo sa wegovom real-
izacijom, izjavio je \or|evi} napo mi wu }i da je ovo dobar primer
kako mo`e da se spoji nauka i praksa.

Govore}i o samom Udru`ewu, Ivan \or|evi} je napomenuo da ono
ima 50 ~lanova, a da }e se u najskorije vreme taj broj pove }a ti za do-
datnih 15.

- Udru`ewe p~elara „Jastrebac“ formirano je pre skoro tri go-
di ne. Na{i ~lanovi su uglav nom mladi p~elari koji ̀ ele da rade i da
se edukuju. U realiza ci ji tih planova neophodna nam je i pomo} lo -
kalne samouprave, rekao je \or|evi} i dodao da svojim radom ̀ ele da
promovi{u razvoj p~elarstva u Prokupqu i Toplici i u proizvo d wu
meda i drugih p~eliwih proizvoda uk qu~e {to ve}i broj mladih qudi.

D.B.

Odr`ana Godi{wa skup{tina  p~elara

Op{tina podr`ala rad udru`ewa

Op{tina pomogla izgradwu p~eliwaka

Nastava za mlade p~elare
Udru`ewe p~elara “P~elica” iz Prokupqa organizovalo je pre-

davawe na kojem je predsednik Saveza p~elarskih organizacija Sr-
bije dr Rodoqub @ivadinovi} govorio o novim metodama p~ela re-
wa. Na ovom predavawu bili su prisutni i p~elari prokupa~kog
udru`ewa “Jastrebac”, kao i p~elari iz Mero{ine, @itora|e,
Blaca i Kur{umlije.

Govore}i o novim
metodama p~elarewa,
dr @iva di novi} je
naglasio da se sada u
svetu primewuju no ve
tehnologije i stan-
dardi u ovoj oblasti.

- Srbija ima izu -
zetno povoqne pri -
ro dne uslove za pro -
izvodwu raznih vrsta
meda. Ono {to je neo -
p ho d no jeste da se u
ovoj oblasti pri mene
nove, savremenije metode koje }e doprineti ve}im koli ~i nama i
boqem kvalitetu meda, rekao je on i dodao da je srpski med po
kvalitetu prepoznatqiv u Evropi i da je tra`en. 

Boqa organizovanost samih p~elara, opremawe laboratorija za
ispitivawe kvaliteta meda i drugih p~eliwih proizvoda, primena
savremenih tehnologija u proizvodwi doprine}e ve}oj ceni na in-
ostranom tr`i{tu koja se, prema re~ima @ivadinovi}a, kretala i
do pet i vi{e evra po kilogramu.

Predsednici prokupa~kih udru`ewa p~elara “P~elica” i “Jas-
trebac” Vuki} Joksimovi} i Ivan \or|evi} izrazili su veliko
zadovoqstvo posetom predsednika Saveza p~elarskih organizacija
Srbije Prokupqu i predavawem koje je odr`ao za p~elare Toplice.
Predsednik @ivadinovi} dugogodi{wim i najistaknutijim
p~elarima Prokupqa uru~io je priznawa. Najve}e priznawe p~elar -
ske organizacije “Diploma” profesora Jovana @ivadinovi}a dode-
qena je Dragoslavu Marinkovi}u i Qubisavu Aran|elovi}u.

Priznawe “Zaslu`ni p~elar” - zlatnu zna~ku dobili su Dobrica
Drin~i}, Lazar Mili}, Bo`idar Ko`ovi} i Vuki} Joksimovi}. Po-
hvalnice organizacije dobili su Dragan Maleti}, Aleksandar
Jokovi} i Marko Vu~kovi}.

D.B.

Predsednik p~elara Srbije u Prokupqu
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Ekipa prokupa~kih gimnazi-
jalaca „Milan Toplica“, na ~elu
sa profesorom Branislavom Ro -
si }em u~estvovala je na Me|u na -
ro dnom takmi~ewu u video ig ri -
cama, koje je odr`ano od 19-22. de-
cembra u francuskom gradu
Eponu. Na ovom me|unarodnom
turniru, pod nazivom “Cap Arena

5“, koji okupqa profesionalne
igra~e video igrica, prokupa~ki
gejmeri osvojili su dve pobede i
jedan poraz.

- Zadovoqni smo postignutim
rezultatom, s obzirom da smo se
takmi~ili sa profesionalnim

u~esnicima. Nije to bilo samo
takmi~ewe, ve} nezaboravan do -
ga |aj, zbog ~ega smo veoma zahva -
lni qudima koji su nam omo gu-
}ili da u~estvujemo na ovom tur -
ni ru, rekao je Stefan Milo {e -
vi}, kapiten ekipe.

Zahvaquju}i Udru`ewu srp-
sko-francuskog prijateqstva
„Ge neral [arl Tranije“, gra do -
na~elniku Epona Gi Mileru i za-
meniku gradona~elnika Ivici
Jovi}u, predsednicima Udru ̀ e -
wa Romeu Milo{evi}u i Oli -
veru Pajevi}u, kao i Op{tini
Pro kupqe na ~elu sa predsed-

nikom Miroqubom Paunovi}em,
koja je mlade prokupa~ke amba -
sadore podr`ala i ispratila na
takmi~ewe, prokupa~ki gimnazi-
jalci imali su priliku da u~e s -
tvuju na ovom takmi~ewu, kao i da
upoznaju  znamenitosti Pariza.

- Na{i doma}ini omogu}ili
su nam da posetimo Luvr, Versaj,
Ajfelovu kulu, na ~emu smo im
neizmerno zahvalni. Dru`e}i se
sa  vr{wacima iz francuskog
grada Epona, upoznali smo na{e
qude koji `ive u Francuskoj,
razmenili iskustva i stekli
nova prijateqstva, rekao je jedan

od ~lanova ekipe Darko Deni}. 
Op{tina Prokupqe je u maju

mesecu bila doma}in francus -
kim prijateqima, delegaciji
Epona, kada je zapo~et proces
bratimqewa dveju op{tina.

- Na{im prijateqima nudimo
saradwu na svim nivoima, kultu -
r nom, privrednom, prosvetnom i
sportskom planu. Na{a ku}a i na -
{a vrata bi}e za wih uvek {i rom
otvorena, rekao je predsednik
Op{tine Prokupqe Miro qub
Paunovi} na sednici SO Pro -
kupqe, kada je jednoglasno do neta
odluka o bratimqewu.

Q.M.

Godina 2015. za Dom u~e nika
sredwih {kola u Prokupqu bi}e
upam}ena po za v r {etku odre |e -
nih projekata i zavidnim rezu l-
tatima na mno gim takmi~ewima
sredwo{kolaca.

Direktor ove ustanove Mi ro -
slav Milovanovi} isti~e da su i
ove godine, kao i prethodnih,
zapo~eti i zavr{eni planirani
poslovi.

- Ove godine, na povr{ini od
566 ari zavr{ena je izgradwa te -
rena za male sportove i teniski
teren. Sredstva u iznosu od osam

miliona dinara obezbedilo je
Mi nistarstvo prosvete, rekao je
on i dodao da su u starom delu zg -
rade ura|eni poslovi i ugra|ena
oprema za rad savremene pekare.
I za ovu investiciju resorno
ministarstvo obezbedilo je 7,5
miliona dinara.

U Domu trenutno boravi 140
sredwo{kolaca,od kojih najve}i
broj ide u Medicinsku {kolu. Na
osnovu novih propisa o bezbed-
nosti bilo je nu`no da se spoqa
naprave protivpo`arne stepeni -
ce.

- Napraviti projekat za ove
stepenice i krenuti sa radovima
nije bilo ni malo lako iz razlo -
ga {to je zgrada napravqena pre
skoro 55 godine. Sobe i zajedni ~ -
ke prostorije za u~ewe i dru{ t -
vene delatnosti nalaze se na
~e tiri sprata. Novi propisi o
bezbednosti bili su razlog da
smo nedavno napravili stepeni -
ce ~ija vrednost iznosi 1,4 mil-
iona dinara, rekao je Milova no-
vi} i istakao da su za pojedine
radove izdvojili skoro 700 hi -
qada dinara.

Direktor ustanove podvla~i

da se na ovome ne}e stati zato
{to oni po~etkom naredne go-
dine planiraju realizaciju nove
investicije u vrednosti od osam
miliona dinara.

- Tokom februara treba da
krenemo sa realizacijom ug ra -
dwe instalacije na krovu za
proizvodwu struje i zagrevawe
pu tem solarne energije. Proje -
kat za ovu investiciju je napra -
vqen i o~ekujem da }emo odmah
krenuti sa proizvodwom struje
za sopstvene potrebe i zagreva -
wem vode, izjavio je Milova -
novi}. 

Prema wegovim re~ima, osim
investicionih poduhvata, velika
pa`wa bila je posve}ena i radu
sa u~enicima. Osim dobrog us-
peha koje korisnici posti`u u
svojim {kolama, na mnogim ta -
kmi~ewima oni su ostvarili
dobre rezultate.

Direktor Milovanovi} pod-
vla~i da su na takmi~ewima
u~enika sredwih {kola u mnogim
gradovima u Srbiji tokom ove go-
dine osvojili mnogo medaqa u
sportskim i kulturnim disci-
plinama.

D.B.

Dom u~enika sredwih {kola

Godina investicija i uspeha

Na Me|unarodnom takmi~ewu u video igrama

Prokupa~ki gimnazijalci u Francuskoj
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Decembar je mesec kada se
analizira rad u prethodnom delu
godine i prave planovi za na re -
dni period. To je bio i povod da
ra zgovaramo sa predsednikom
Op {tine Blace Ivanom Bur gi -
}em.

- Kako }ete zavr{iti ovogo -

di{wu buxetsku godinu?

O~ekujem da ovogodi{wi bu -
xet od 347 miliona bude ostvaren
sa blizu 92 procenta. Iz prethod-
nih godina imali smo ne utro {e -
na sredstva u iznosu od 94 mi li -
ona dinara. Ova sredstva bila su
namewena za kapitalne investi-
cije. Za{to nisu realizovana ni -
je mi poznato.

- U kojim oblastima ste naj -

vi {e ulagali?

Najvi{e novca ulagalo se u
infrastrukturu, odnosno u putnu

mre`u. Na pojedinim lokalnim
nekategorisanim i atarskim pu -
te vima radova nije bilo vi{e od
pola veka. Za adaptaciju i sa na -
ciju tih puteva, u ukupnoj du`ini
od oko 50 kilometara, kao i as-
faltirawe pojedinih ulica izd-
vojena su 22 miliona dinara. Za
izgradwu bazena, ~ija ukupna
vred nost iznosi 75 miliona di-

nara, ve} je utro{eno 27 miliona
dinara.

- Blace je poznato po vo}ar-

stvu?

Bla~ki kraj je poznat po pro -
iz vodwi {qive stenlej, koja se
nalazi na povr{ini od blizu

5.000 hektara. Ove godine odr`a -
ne su dve izuzetno pose}ene i
medijski popra}ene manifesta -
ci je posve}ene {qivi. Na mani-
festaciji u selu Grgure bio je i
predsednik Srbije Tomislav
Nikoli}, ambasadori Rusije i
Ki ne, kao i mnogobrojni priv re -
dnici iz zemqe i inostranstva.
Da su ove manifestacije pun
pogodak pokazuje i interesovawe
investitora za otvarawe hladwa -
~a i su{ara, kao i pro{irewe
po stoje}ih prera|iva~kih i sk -
la di{nih kapaciteta. Ove godi -
ne iz buxeta Op{tine za razvoj
poqoprivrede izdvojeno je 20 mi -
li ona dinara. Bespovratna sred-
stva za poqoprivredu u ukupnom
iznosu od skoro tri miliona do -
bio je 21 mladi poqoprivrednik.
Na ovaj na~in `elimo da zaus-
tavimo odlazak mladih iz sela,
otvorimo mogu}nosti za pokre ta -

we proizvodwe i podizawe poro -
di~nih malih pogona. Naredne
godine planiramo da za poqo-
privredne delatnosti izdvojimo
skoro 23 miliona dinara.

- Kako ocewujete stawe u

bla~koj privredi?

U Op{tini postoji Priv red -
ni savet koji broj sedam ~lanova.

Samo jedan ~lan je iz lokalne ad-
ministracije, dok su ostali iz
re dova privrednika. Formira -
wem ovog saveta `elimo da ~u je -
mo glas samih privrednika, kako
i na koji na~in privu}i nove in-
vestitore, olak{ati i pomo}i
rad bla~kih malih i sredwih

preduze}a. Me|utim, zbog zakon-
skih propisa neke wihove za-
hteve kao lokalna samouprava ne

mo`emo da ispunimo. Dobro je
{to imamo ovakav vid organizo-
vawa bla~kih privrednika iz ra-
zloga {to samo zajedni~kim
naporima mo`emo da poboq{amo
wihov rad.

- Lokalna samouprava je veli -

ku pa`wu posvetila i socijalnoj

politici?

Za dodelu pomo}i najugro ̀ e -
nijim gra|anima, sprovo|ewu
projekta “Pomo} u ku}i”, dodelu
sredstava za kupovinu gra|evin-
skog materijala i kupovinu seo -
skih doma}instava namewenih
stambenom zbriwavawu izbeglih,
prognanih i raseqenih lica, do-
delu jednokratne nov~ane pomo}i
utro{eno je skoro 30 miliona di-
nara. Sa odre|enim projektima,

kao {to je “Pomo} u ku}i” nas-
tavi}emo i u 2016. godini. Plani-
ramo da naredne godine svakoj
ma jci koja rodi dete, mese~no u
trajawu od godinu dana dodequ-
jemo po 10 hiqada dinara. 

- Kakvo je stawe u dru{ tve -

nim delatnostima i sportu?

Obdani{ta, {kole i sport-
ski klubovi i udru`ewa dobijali
su buxetska sredstva u skladu sa

svojim delatnostima i radom.
Sigurno je da ona nisu bila dovo-
qna. To se pogotovo odnosi na

sre dstva namewena sportu. Na os-
novu projekata novac su dobijale
i razne nevladine organizacije i
udru`ewa.

- Buxet za narednu godinu?

Buxet za narednu godinu po
mnogim osnovama planiran je u
iznosu od skoro 400 miliona di-
nara. Najve}i deo tog novca obe z -
bedi}e se od transfera Repu bli-
ke. Nastavak izgradwe putne mre -
`e, razvoj i unapre|ewe poqo-
pri vrede, socijalna davawa,
na stavak izgradwe bazena, pobo -
q{awe uslova rada u {kolskim i
drugim objektima nastavi}e se i
u narednoj godini.

- Vi ste ve} uspostavili pre -

kograni~nu saradwu sa Bugar -

skom?

Sa bugarskim op{tinama
Vra ca i Berkovica nedavno su
potpisani ugovori o prekogra -
ni~noj saradwi u oblasti razvoja
turizma, nastavku izgradwe ba -
zena i formirawu Biznis inku-
bator centra. Mi smo prva to p-
li~ka op{tina koja je potpi sala
ugovore o saradwi sa bugarskim
prekograni~nim op{tinama. 

D.B.

U bla~kim javnim preduze}ima i organima lokalne samouprave
trenutno radi 164 radnika. Znaju}i da su neki ve} oti{li u penziju,
a da }e pojedinci u januaru naredne godine ispuniti uslove za od-
lazak u mirovinu, u prvom krugu ni jedan radnik iz javnog sektora
ne}e ostati bez posla, izjavio je Burgi}.

Gra|anima Blaca, Toplice i Srbije `elim da Novu godinu i
Bo`i} do~ekaju u krugu svojih porodica i prijateqa i da tokom
naredne godine budu zdravi i imaju lep{i `ivot. To }e se posti}i
samo maksimalnim anga`ovawem svakog pojedinca u {koli, na wivi,
vo}wacima, proizvodnim pogonima i na svom radnom mestu. Verujem
da }emo naredne godine imati napredak u svim oblastima `ivota.

Intervju: Ivan Burgi}, predsednik Op{tine Blace

Putevi, poqoprivreda i socijalna davawa u prvom planu

BBeezz  oottppuu{{ttaawwaa  rraaddnniikkaa

ZZddrraavvqqee  ii  lleepp{{ii  `̀iivvoott
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Prokupqe je na prelazu u no -
vi 20. vek palanka sa seoskim me -
ntalitetom, jer je ve}ina Pro -
kup~ana bila vezana za poqo-
privredu, vinogradarstvo i sto -
~arstvo, ali je imala i niz gra d-
skih obele`ja i obi~aja. 

Prokup~ani su redovno odla -
zili u crkvu, praznovali verske
i dr`avne praznike, pose}ivali
utakmice, sokolske javne pred-
stave, kupali se u reci Toplici,
nedeqom i praznicima odr ̀ a -
vali su igranke, a tokom nedeqe
organizovali sedeqke gde su sa
kom{ijama igrali ,,mice“, do -
mine i karte. 

,,Svuda pesma, zurle, po koja
violina i svirala. Svakog pra -
znika igralo je kolo na pijaci,
kod crkve i po pojedinim maha-
lama. No}ne lumperajke oficira
i gra|ana uz veliku vatru na His-
aru, odakle su otiskivana zapa -
qena burad sa katranom u reku
Toplicu, bile su ~este... Op{te
zbori{te svih veseqaka bilo je u
gostionici ~uvenog Rapowe”.
Ovo je prvi pisani podatak o
provodu Prokup~ana, koji je opi -
sao u svojoj kwizi tada{wi vod-
nik @ivojin Mi{i} koji je
slu`bovao u Prokupqu od sep-
tembra 1880. godine do marta
1881. godine. 

Na prelazu iz 19. u 20. vek, u
Prokupqu je `ivelo oko 5.000
stanovnika. Nova 1900. godina,
bila je do~ekana po pravo sla -
vnom kalendaru kao i prethodna
1899. godina. Op{tinska uprava
organizovala je, kao i svake godi -
ne, ispra}aj stare i do~ek Nove
godine u hotelu ,,Evropa“, koji je
sagra|en 90-tih godina 19. veka

na mestu turskog karavansaraja.
Prvi vlasnik hotela bio je Po -
lihron Manti}, zvani Manta, po
narodnosti Grk. Hotel je sru{en
1967. godine i na wegovom mestu

sagra|ena je ,,Nova robna ku}a“
sa stambenom vi{espratnicom. U
hotelu, u gorwem delu sale, za
Novu godinu imrovizovana je
bina na kojoj su |aci recitovali
srpske rodoqubive pesme. Is-
pred bine na postavqenim stoli-
cama sedele su `ene uglednih
~i novnika, trgovaca i zanatlija,
a iza wih su stajali mu`evi. U
dowem delu sale okupqao se
siroma{ni svet, koji se ~astio
jelom i pi}em koje su doneli od
ku}e. ,,U trenutku nastupawa

Nove godine, predsednik Op{ -
tine bi pozdravio gra|ane i
po`eleo im sre}u u nastupaju}oj
go dini. Zatim se veseqe nas-
tavqalo igrankom, najpre kraqe-
vim, pa prokupa~kim kolom, a
zatim valcerima, polkama, mazu -
rkama i drugim onda{wim igra -
ma. Do~ek Nove godine pri re-
|ivan je i u svim drugim varo -

{kim kafanama. Najbu~nije je
bilo u kafanama na Carini i
^erkeskoj mahali, gde se uz ci -
gansku bleh-muziku veselila va -
ro{ka sirotiwa. U novogodi-

{wa jutra odjekivala su crkvena
zvona i pucale prangije sa His-
ara. Tako je to bilo u starom
Prokupqu.“ 

Na prelazu iz 1941. u 1942.
godinu, u jedinom slobodnom
gradu u Srbiji, u Prokupqu, par-
tizani su priredili za vi{e
stotina gra|ana, u sali hotela
,,Evropa“ sve~an do~ek Nove go-
dine. Na postavqenoj pozornici
kulturno-umetni~ka grupa je
izvela nekoliko ske~eva, pevane
su partizanske pesme, a orkestar

gimnazijalaca je svirao. U pono},
predsednik Gradskog NOO, u~i -
teq Hranislav Savkovi} je po -
veo novogodi{we kolo. Narodno
veseqe je trajalo do zore. 

Dana 3.9.1944. godine u napu -
{teno Prokupqe od strane oku-
patora u{le su prve partizanske
jedinice, odu{evqeni gra|ani su
oslobodioce kitili darovima i
cve}em. 

Objekti u kojima su Pro ku -
p~ani pravili zabave (proslave
Nove godine, modne revije i dru -
go) i razne proslave (op{tinske,
bora~ke, komunisti~ke i dr)
bili su: 

• Restoran ,,Savi}evac“ na
Hi saru, zgrada je neposredno
posle rata obnovqena i adapti-
rana za potrebe ugostiteqstva i
tu funkciju je obavqala sve do
1950. godine. Od 1966. godine ob-
jekat je ponovo prilago|en za
potrebe ugostiteqstva. Pravo
kori{}ewa objekta Op{tina je
prenosila Filcari ,,N.S.Tatko“
(1968-1969), Turisti~kom savezu
Prokupqe (1968-1972), fabrici
,,Prokupac“ (1972-1977) i  ,,Pro-
turs-u“. 

• Hotel ,,Hameum“, objekat u
centru grada, gra|en u periodu od
1962-1966. Godine, a otpo~eo je sa

radom 25.5.1967. godine. U resto -
ranu hotela odr`avane su modne
revije, do~eci Nove godine, stu-
dentske zabave i dr. U prvoj
do~ekanoj Novoj godini u ovom
hotelu goste je zabavqao muzi~ki
ansambl Radio Beograd - kvintet
,,Beograd“ i solisti Radio
Beograda Radoslav Graji} i Do-
brivoje \eri}. Tada je u ovom
hotelu bila organizovana i
lutrija sa glavnim premijama
,,Zastava 750“, spava}a soba, ma -
{i na za prawe rubqa ,,Kasitor“. 

• Dom JNA, od 1972. godine
posluje kao samostalna organi-
zacija – restoran ,,Dom JNA“. U
restoranu Doma vojske pored
Novih godina odr`avane su razne
zabave, ali i modne revije. 

Prokup~ani  su pored organi-
zovawa zabava u hotelima i re -
storanima, organizovali i ig ra-
nke u Domu JNA, Sokolani, Va-
trogasnom domu, U~iteqsko-do -
ma}i~koj {koli, Sindikalnom
domu. Na igrankama prokupa~ki
muzi~ari svirali su klarinet,
saksofon, trubu, harmoniku,
klavir, gitaru, bas i bubweve.
Muzi~ari  Stra{ko \oki}, Mi -
leta Jovanovi}, Slobodan Miti}
[aban organizovali su prvi pro -
kupa~ki bend ,,Safiri''. U ovom
bendu kasnije su svirali za Novu
godinu i na raznim sve~anostima
u hotelu ,,Hameum“, restoranu
Dom vojske, restoranima na His-
aru, restoranu ,,]ula“ i u sali
fabrike ,,Topli~anka“ muzi~ari
Radoqub Rade Stanisavqevi},
Tomica Veqkovi}, Nikola Mi -
le nkovi}, Sa{a Dimitrijevi}
Pop, Zoran Lazarevi}, Mom~ilo
Milo{evi}, Milentije Krsti}. 

Darko @ari},

vi{i kustos istori~ar

Proslave novih godina u 19. i 20. veku

Do~ek u varo{kim kafanama



U Narodnom muzeju Toplice
promovisana je kwiga o Milunki
Savi}, najve}oj srpskoj heroini,
~iji su autori Vidoje Golubovi},
Predrag Pavlovi} i Novica Pe -
{i}. O samoj kwizi i Milunki
Savi} govorio je jedan od autora
i dugogodi{wi predava~ naci o -
nalne i vojne istorije na Vojnoj
akademiji Predrag Pavlovi}, di-
rektor Narodnog muzeja Toplice
Darko @ari} i muzejski savet-
nik Petko Marjanovi}.

- Kwiga o Milunki Savi},
hrabroj ̀ eni i borcu balkanskih
ratova i Prvog svetskog rata je
va`an doprinos srpskoj istori-
ografiji koja ~uva od zaborava

rodoqubqe devojke sa obronaka
Kopaonika, koja se ravnopravno
sa mu{karcima borila za oslo bo -
|ewe Srbije, rekao je Pavlo vi} i
dodao da je ona nosilac mno gob-
rojnih ratnih odlikova wa.

On je istakao da je Milunka
Sa vi}, za izuzetno herojstvo po -
ka zano tokom ratnih godina o ko -
me je pisala i strana {tampa,
do bila mnoga priznawa. Srpska
heroina dobitnik je zlatne Ka ra -

|or|eve zvezde sa ma~evima, Le -
gije ~asti petog stepena i Ofi  -
- cirske legije ~asti, francuskog
Ratnog krsta, medaqe za hrabrost
“Milo{ Obili}” i drugih.

Uz taktove pesme “Tamo da le -
ko”, koju je otpevao De~iji hor
prokupa~kog Doma kulture, pri -
kazan je i dokumentarni film o
Milunki Savi} - srpskoj hero-
ini, autora Branka Stankovi}a,
novinara RTS.

Milunka Savi} ro|ena je u
Koprivnici kod Ra{ke 24. juna
1890. godine. Kao dobrovoqac
u~estvovala je u balkanskim ra-
tovima kao vojnik Drinske di-
vizije. Po~etkom Prvog svetskog

rata ponovo se kao dobrovoqac
prijavquje kao ~lan Gvozdenog
puka. U ovoj jedinici, tokom
povla~ewa srpske vojske preko
Albanije, po~etkom januara 1916.
godine te{ko je rawena. Nakon
oporavka odmah je oti{la na
front, gde se istakla u borbama
na Kajmak~alanu. O wenim rat-
nim podvizima ~uli su i save -
zni~ki vojnici. Nakon zavr {e -
tka rata jedno vreme je radila u

vojsci u Sarajevu, da bi nakon de-
mobilizacije `ivela u Novom
Sadu i Beogradu. 

Osim svoje }erke, odgajila je
jo{ tri usvojene devoj~ice i po-
mogla {kolovawe 32 mali{ana.
Uprkos ratnoj slavi i humanosti
koje je pokazala tokom `ivota,
ona je bila skromna. Milunka

Savi} umrla je u Beogradu
5.10.1973. godine.

Posmrtni ostaci srpske he -
ro  ine su nakon 40 godina, uz naj -
vi{e dr`avne, verske i vojne
po ~asti polo`eni u Aleji veli -
kana na Novom grobqu u Beo -
gradu.

D.B.
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Ve}nica za kulturu Milica
Eri} uprili~ila je prijem za
svo je saradnike, radnike proku -
pa ~kih ustanova kulture. Pri-
jemu su prisustvovali pred stav-
nici Doma kulture „Radivoj Uva -
li} Bata“, Narodnog muzeja To -
plice, Istorijskog arhiva „To p-
lica“, Narodne biblioteke „Rade
Drainac“ i Kulturno obrazovnog
centra Prokupqe. 

Osvrnuv{i se na rad ustanova
kulture u protekloj godini, ve -
}nica Eri} je istakla da je 2015.
godina bila te{ka, ali uspe{na,
jer se u oblasti kulture osetio
znatan pomak  u odnosu na raniji
period. 

- Znamo da nam je godina bila
u znaku {tedwe, ali smo ozbiq -
nim i sveobuhvatnim radom do -

ma}inski uspeli da se uklopimo
u finansijski program i odr ̀ i -

mo nacionalnu tradiciju, ista -
kla je ve}nica za kulturu.

Analiziraju}i rad kulturnih
ustanova u Prokupqu, Eri}eva je
izrazila zadovoqstvo zbog izu ze -
tne me|usobne saradwe, bez koje
ne bi bilo dobrih rezultata, s
obzirom na te{ku finansijsku
situaciju i skromna sredstva za
aktivnosti u oblasti kulture. 

- [to se ti~e infrastruktu -
rnih uslova, u najboqoj situaciji
je Istorijski arhiv, Kulturno
obrazovni centar je preregistra -
cijom dobio status na{e naj mla -
|e ustanove kulture. Na zgradi
Muzeja neophodna je adaptacija
krova, Biblioteci nedostaje
pro stor. Dom kulture nam je ove
godine prioritet i o~ekujemo da
se ova ustanova najdaqe u prvoj
polovini 2016. godine useli u
kompletno adaptirani objekat,
kazala je Eri} i svojim sarad-
nicima po`elela mnogo uspeha u
Novoj godini.

Q.M.

Prijem za radnike prokupa~kih ustanova kulture

Bez timskog rada nema rezultata

Promocijom 52. broja ~asopisa TOK zavr{avaju se ovogodi{wa
kulturna de{avawa u Prokupqu. Novi broj ~asopisa za kwi`evnost,
umetnost, kulturu i dru{tvena pitawa publici su predstavili ured-
nici redakcijskih rubrika Milka To{i}, Dragan Barjaktarevi},
Sa{a Milovanovi} i Qubi{a Krasi}, dok se glavni i odgovorni
urednik Dragan Ogwanovi} zahvalio Ministarstvu kulture i
Op{tini Prokupqe na finansijskoj podr{ci, kao i autorima koji
su svojim tekstovima obogatili wegov sadr`aj. 

- Uz 52. broj TOK-a zima }e biti toplija, vreme ispuwenije smis-
lom, upozna}ete nove qude, nove predele i saznati ono {to niste
znali, poru~io je ~itaocima Ogwanovi}.

A ono {to do sada nije ispri~ano, to je pri~a o Draincu Svete
Maksimovi}a. O {kolstvu u Toplici pisao je Neboj{a An|i}, o
moralu Mi}a Najdanovi}, dok je istorijski deo u ~asopisu posve}en
Gvozdenom puku i arheolo{kom parku Plo~nik.

^itaoci }e u ovom broju imati priliku da se dru`e sa dobit-
nicima nagrade „Drainac“ @ivoradom Nedeqkovi}em i Draganom
Borisavqevi}em, kao i sa poznatim topli~kim pesnicima i ~lano -
vima kwi`evne omladine. Bogat kwi`evni sadr`aj ulep{ale su
ilu stracije Bate Stajkovi}a i Marije Mladenovi}. Prema najavi
izdava~a, novi broj TOK-a bi}e objavqen u prole}e 2016. godine.

Q.M.

Posledwe ovogodi{we izdawe

PPrroommoocciijjaa  nnoovvoogg  bbrroojjaa  TTOOKK--aa
Promovisana kwiga o Milunki Savi}

Borac i `ena velikog srca
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Slu`ba za odnose sa javno{}u

svim ~itaocima `eli

sre}nu Novu 2016. godinu i Bo`i}!!!

Kwiga proslavqenog rediteqa Sloboda [ijana „Filmus“, koja
je progla{ena za najlep{u kwigu na beogradskom Sajmu kwiga, ne-
davno je u Narodnoj biblioteci „Rade Drainac“ predstavqena
prokupa~koj publici. 

Priliku da upoznaju rediteqa, slikara, umetnika, pisca isko-
ristili su brojni Prokup~ani, qubiteqi pisane re~i i stvar-
ala{tva ovog svestranog umetnika. 

Posetiocima kwi`evne tribine predstavqeni su pojedini de-
lovi najlep{eg ovogodi{weg izdawa, kao i zanimqive pojedinosti
u nastajawu ove kwige. Rediteq je naglasio da ovo nije kwiga o we-
govim saradnicima, ve} o wegovim korenima.

- To je ne{to iz ~ega ose}am da vu~em korene. Mislim da je to
bilo jedno veliko osloba|awe od kolote~ine i nekog {ablonskog
razmi{qawa pravqewa filmova, kazao je [ijan.

Promociji kwige prisustvovali su i polaznici [kole filma,
kojima je rediteq poru~io da stvaraju bez straha od gre{aka.

- Jedina gre{ka koju mo`ete da napravite u `ivotu jeste da pri-
tisnete dugme kamere. Samo snimajte, ne mo`ete da pogre{ite.
Ova kwiga, prema re~ima urednika Gojka Te{i}a, sadr`i sintezu
razli~itih umetnosti, sve tipi~no {ijanovsko. Preporu~io je ovo
delo kao istoriju modernog filma i kao autobiografski roman
proslavqenog rediteqa.

Q.M.

Pretprazni~na atmosfera, srda~an do~ek i ozarena de~ja lica
do~ekala su  goste u Dnevnom boravku „Sunce“ u selu Vodice. ̂ lanovi
Sindikata „Nezavisnost“ fabrike LEONI u Prokupqu posetili su
korisnike „Sunca“, decu sa posebnim potrebama i tom prilikom
uru~ili im novogodi{we paketi}e.

- Deca su uvek prioritet u na{im humanitarnim akcijama, tako
da smo `eleli da radost novogodi{wih praznika podelimo sa koris-
nicima „Sunca“, na{im prijateqima koje pose}ujemo uvek kada smo u
mogu}nosti, kazao je zamenik predsednika Sindikata Sa{a Ili}.

Prema wegovim re -
~ima, aktivnosti ovog
sindikata ne ogledaju se
samo u za{titi prava
radnika, ve} i kroz
mnoge humanitarne ak-
cije u Prokupqu. Da su
deca prioritet kada su u
pitawu donacije koje
ovi radnici obezbe|uju,
govori i ~iwenica da je
Sindikat poklonio logopedski aparat korisnicima „Sunca“, Ode-
qewu pedijatrije plazma TV, a jedna od donacija je i laptop za osvo-
jeno prvo mesto na De~jem festivalu FEDES. 

Sekretar Udru`ewa obolelih od mi{i}nih i neuromi{i}nih
bolesti za Topli~ki okrug, u okviru kojeg radi Dnevni boravak za
decu sa posebnim potrebama, Dragoslav Petrovi} zahvalio se
~lanovima Sindikata LEONI na poklonima i pa`wi, utro{enom
vremenu i `eqi da ovoj deci ulep{aju prazni~ne, a i sve ostale dane.
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